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SZŰZ MÁRIA, ISTEN ANYJA
                                                                    
Olv.: Szám 6,22-27 – Gal 4,4-7 – Lk 2,16-21
Pásztorok a jászolnál

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL
 

Szentmise bevezetése

Boldog Új évet kívánok a Testvéreknek, Istentől megáldott újesztendőt! Amikor az ember jót
kíván a  másiknak,  imádkozik a  boldogságáért,  akkor azt kéri,  hogy Isten legyen jelen az
életében!  Ennek  egészen  sajátos  üzenete  van  a  III.  évezredben  itt  Európában.  Európa
elidegenedett Istentől, az emberek meg egymástól! Amikor ilyen jókívánságokkal fordulunk
egymás  felé,  akkor  azt  kérjük,  hogy  az  emberek  kerüljenek  közelebb  Istenhez,  meg
egymáshoz is! Ma, január elseje Istenanyának az ünnepe! 

Karácsony titka arról szól, 
hogy Isten meg akarja újítani a világot! 
Karácsony a világ megújításának ígérete! 

Ebben az embermentő, világmegújító programban
igen fontos szerepe van Jézus Krisztus Édesanyjának, Máriának!

Ezért ma, karácsony után a nyolcadik napon az Istenanyát köszöntjük!

Mi, magyarok ezt a nyolcadik napot mindig megünnepeltük, de nem Istenanya ünnepeként,
hanem kiskarácsonyként. Ezzel a titok megünneplését mélyítettük és gazdagítottuk!

Ünnepeljünk mi kevesen, akik itt vagyunk! Mindig megértem, hogy a fiatalok közül vannak,
akik mulatnak szilveszterkor, de azt nem egészen értem, hogy a felnőttek hol vannak? Ők is?
Furcsa nekem, mert mit akarunk? Milyen példát adunk a fiataloknak? Ezért kell megújítani a
világot, mert baj az öregekkel van, a fiatalok meg követik őket! Tartsunk bűnbánatot!

Szentbeszéd

Kedves Testvérek!
A  szentmise  bevezetőjében  említettem,  hogy  az  ember  elidegenedett  Istentől,
következésképpen  elidegenedtünk  egymástól  is!  A  megváltás  arról  szól,  hogy  Isten  az
életünket meg akarja újítani! Ahogy tegnap este - az év utolsó napján, amikor hálaadásra
gyűltünk össze - szóltam arról, hogy a jövő, a világ jövője, az emberiség jövője külön-külön
mindegyikünk kezében van!

A világ sorsa a mi szívünkben dől el!

Lehet szűkíteni ezt a kört! 
A családok sorsa a családban élő emberektől függ! 
A nemzetek jövője a nemzet tagjaitól függ!
Az emberiség jövője – Isten így gondolta el –
tőlünk emberektől függ!
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Az Úr esztendeje
Valamit elrontottunk! Isten azt akarja, hogy az ember gondolkodása megváltozzon, ezáltal az
élete is megváltozzon! Isten a Fiát küldte el, hogy isteni megmentő programját megjelenítse a
földön, átadja nekünk embereknek! Az Egyház, az emberiség hívő, vallásos része nagyon jól
kifejezi  ezt,  amikor  azt  mondja:  Anno  Domini!  Nem  azt  mondja:  újév,  január  elseje,
évkezdés, hanem azt mondja: 

az Úr 2015. esztendeje elkezdődik!
Az Egyház ezzel a teremtő Isten megváltó szándékát fejezni ki!

Isten élete 
beleszövődik emberi életünkbe! 
Isten összenő velünk! 
Ez rendkívül fontos,
mert a megújulás ez által történik! 

Az Istenanyát köszöntjük
Az  Egyház,  a  hívő  emberiség  évszázadok  óta  köszönti  a  Szűzanyát  és  Jézus  Krisztus
Édesanyját  Istenszülőnek mondja!  Külön ünnepe ennek nem volt.  VI.  Pál  pápa  1970-ben
rendelte el, hogy minden év első napja Jézus Krisztus Édesanyjának legyen szentelve! Jézus
Krisztusban Isten élete  emberi  életünk részesévé lett!  Ebben a legnagyobb szerepet  Jézus
Krisztus Édesanyja vállalta, amikor elfogadta Isten felhívását!

Az Istenanya ünnepe ezért ez az első évkezdő nap!

Odafordulhatunk a Szűzanyához, aki minket bátorít,
hogy az Ő Fiát, Jézus Krisztust kövessük,
akitől várjuk a megváltást, a példát, a mintát!
Szűzanya bátorít, hogy vegyünk példát tőle is!

A megváltás arról szól, hogy az ember ráhangolódik Isten akaratára! 
Számára fontosabb lesz Isten akarata, elvárása, mint a maga akarata! 
Ha ez megtörténik, akkor valamiképpen mi emberek
közelebb kerülünk Istenhez és közelebb kerülünk egymáshoz!

Ez az évkezdő nap a béke világnapja is
Minden  békétlenség  oka  a  mi  akaratunkban  lehet.  Amikor  az  ember  akarnokoskodik,
mindenek elé,  mindenek fölé  helyezi  a  maga  akaratát,  nem veszi  figyelembe,  nem veszi
tudomásul a másik embert, - akinek szintén van akarata, - akkor erőlteti a békétlenséget ebben
a világban! Ezért ez az évkezdő nap a béke világnapja is. 

Azáltal szolgáljuk a békét, hogy magunkban teremtünk békét!
Amikor az ember a felebaráti szeretet révén

maga elé helyezi a másik embert!

Az embernek fontos lesz a másik ember jóléte!
Az embernek fontos lesz a másik ember akarata!
Akkor az ember a békét szolgálja, az ember és ember közötti békét!
Ennyi a lehetőségünk!
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Ne  a  politikusokkal  foglalkozzunk,  a  nemzetek  ilyen,  meg  amolyan  szerződésével,  nincs
beleszólásunk! Kimehet párezer ember tüntetgetni! Játék! Az ember ezek helyett  a felnőtt
kisded játékok helyett foglalkozzon az igazi lehetőséggel! 

Az ember teremtsen békét magában,
 Ez által teremtsen békét a másik emberrel!

Ennyi a lehetőségünk! De ez sok! Ez az alapja mindennek!

Istenhez mérjük magunkat
Az év első napján, karácsony után a nyolcadik napon nevet adtak a Gyermeknek. Jézus nevet
adták Mária Fiának, így nevezte az angyal is! Jézus szó a zsidóban annyit jelent: Jahvé, az
Üdvözítő! Isten az üdvözítő!

Istent be kell vonni az életünkbe,
ha emberhez méltó életet akarunk élni!

Az embernek igazodni kell valahova,
nem lehet önmagának törvénye!
Igazodnia kell valahova, 
ha üdvözülni akar, ha békében akar élni!

A keresztény ünneplés azt ajánlja,
hogy mi emberek igazodjunk Istenhez!

A legjobb mérce!

XIV.  Lajos  király  naggyá  tette  Franciaországot.  Amikor  meghalt,  fölkérték  az  akkori
legnagyobb  szónokot,  Bossuet  püspököt,  aki  a  temetéskor  pásztorbotjával  megverte  a
koporsót.  Abban  a  zörejben  halotti  csend  támadt.  Akkor  egyetlen  mondat  volt  a  püspök
üzenete, amikor a nagy király feküdt a koporsóban, azt mondta: Egyedül Isten nagy! XIV.
Lajos király nagysága abban állt, hogy Istenhez mérte magát! 

Emberi nagyságunk azon múlik,
képesek vagyunk-e Istenhez mérni magunkat,

azokhoz az értékekhez, igazságokhoz,
amiket Isten jelenít meg, amiket Isten állít elénk!

Mindenki nagy akar lenni! Sajnos, mi emberek mindig beszorulunk, szorítóba kerülünk, mert
nagy a feszültség mindennapi életünk és az eszmények között!  Eszmények vannak, elénk
állítják a követendő célt és mi gyengék vagyunk! Képtelenek vagyunk ezek szerint élni! Pál
apostol sajnálkozva mondja: „Látom a jót, helyeslem is, mégis a rosszat teszem!” 

Ez a mi problémánk! Ezért kell az embert megváltani, hogy az ember újjászülessen! Ez csak
akkor lehetséges, ha az ember vállalja ezt a kihívást! Az ember belátja, hogy nem tökéletes,
tudja a célt, ismeri az értékeket, de gyenge! Sajnos Istentől, embertől elidegenedett világban
élünk. Ez az oka minden békétlenségnek, feszültségünknek, bajunknak.

Egyetlen út van!
Jézus ezt kínálja, ez a megváltás útja!

Az ember összeszedi erőit
és igyekszik minden erejével az értékekhez igazodni!
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Éljünk Isten segítségével
Az értékekről nem mondhatunk le! Aki erről lemond, az szegény, az elveszíti emberi arcát!
Az ember arra hivatott, hogy emberi arccal éljen! Éljünk az Isten által fölkínált lehetőséggel!
 

Isten fölkínálja kegyelmét! Éljünk ezzel a lehetőséggel!
Éljünk jobban az istenkapcsolatunkból, mert nincs más út!

Vagy  a  sötétségbe  rohanunk,  egymástól  távolodunk,  vagy  ezt  az  utat  járjuk!  Sajnos
őszintétlenek vagyunk, nem akarjuk magunknak sem bevallani, hogy gyengék vagyunk! Így
még Isten  sem tud rajtunk segíteni!  Pál  apostol  mondja:  „Amikor gyönge vagyok,  akkor
vagyok erős!” Amikor az ember belátja, hogy gyönge, akkor eltölti Krisztus ereje! Ez a mi
nagy lehetőségünk! 

Ez a megváltás üzenete, hogy
gyengeségünk tudatában éljünk Isten segítségével!

Akkor  minden  gyöngeségünk  ellenére  elkezd  működni  bennünk  Isten  ereje  és  egymás
számára  a  könyörületet,  a  szeretetet  jelenítjük  meg!  Ez  az  emberi  perspektíva!  Az  év
kezdetekor,  amikor  egymásnak  boldog  újévet  kívánunk,  akkor  mindenképpen  erre
gondoljunk. Áldott újévünk legyen, vagyis legyen jelen életünkben Isten az ő erejével! Akkor
a mi gyarló emberi erőink ellenére ajándék lehetünk egymásnak és egy új világot teremtünk!

Mindenkinek kívánom ezt a bátorságot! Nagy bátorság kell ahhoz, hogy az ember Isten felé
forduljon,  mert  Isten  igényes!  Ha  ezt  elfogadjuk,  akkor  egy  igényesebb,  értékek  szerinti
emberi világunk lesz és egymásnak sokkal inkább örömére leszünk! 

Isten adja meg ezt mindegyikünknek ebben az újesztendőben!

+  A M E N  +

Imaszándék a Mi Atyánkhoz

Kedves Testvérek!
Imádkozzunk a jó kezdés kegyelméért! Azt szokták mondani,  a jó kezdés fél  siker!  Akik
nemzetünkért, a világ sorsáért aggódnak, azok hogyan kezdik ezt az esztendőt? Attól félek,
hogy megmarad a nyafogás, panaszkodás és elmarad az őszinte önmagunkba nézés! Vagy
Istennel megreformáljuk életünket - külön-külön mindegyikünk - és akkor reménykedhetünk,
vagy nincs értelme semminek! Isten segítsen, hogy meg is tudjuk valósítani céljainkat!    
                                                                                          

Mi Atyánk…

Szentmise befejezése

Kedves Testvérek! 
Áldott és boldog újévet kívánjunk egymásnak, mert ezekben a szavakban mindig bent van az
Isten és bent van az ember maga is! Áldott, boldog, jó napok, évek akkor lesznek, ha az ember
ezekben a maga részével jelen van! Különben csupán csodavárók vagyunk. Áldott, boldog és
jócselekedeteink révén gazdag esztendőt kívánok mindegyikünknek, mert jövőt szeretnénk!  
                                                     

+  Á L D Á S  +
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